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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire számíthatunk a körmendi Batthyány-
Strattmann-kastély ígért felújításával kapcsolatban?" 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Korábban a kormány és a térség megválasztott fideszes országgyűlési képviselője, V. Németh Zsolt
is  többször  ígéretet  tett  a  körmendi  Batthyány-Strattmann-kastély felújítására.  L.  Simon László
akkori államtitkár pedig úgy fogalmazott, hogy a város polgármestere, Bebes István a garancia a
körmendi fejlesztésekre. 

Lejárt  a  garancia?  Az  elmúlt  években  ígéretek  garmadájával  szembesültek  a  körmendiek  a
Batthyány-kastélyt  illetően,  azonban  az  épület  felújítására  mindmáig  nem  került  sor.  Az
önkormányzati  kampány során Bebes  István  polgármester  még 3  milliárd  forintos  beruházással
hitegette a körmendieket, holott ekkora összegről még Orbán Balázs államtitkár úr sem tudott, ő is
csak 1,5 milliárd forintos támogatásról írt korábbi kérdésemre válaszolva. 

A Nemzeti  Kastélyprogram és a Nemzeti  Várprogram keretében a GINOP-7.1.1-15-2016-00025
azonosítószámú,  „A körmendi  Batthyány–Strattmann-kastély turisztikai  célú  fejlesztése”  projekt
keretében, 2020 márciusára kellett volna megújulnia a körmendi kastély főépületének, valamint a
kastély főbejárata mellett  található keleti  és nyugati  őrségépületnek, illetve a kastélyegyütteshez
tartozó keleti  tisztilak  állagmegóvásának is.  Azonban -  mint  azt  már tudjuk -  a  kormány 2019
decemberében visszavonta a kastélynak szánt támogatást. 

A körmendiek és a választókerületben élők mindmáig nem értik, miért hozták meg ezt a döntést. Az
épületegyüttes  felújítása  nem várhat  tovább,  állagának  romlását  ideje  lenne  megakadályozni.  A
Batthyány-Strattmann-kastély az ország egyik legimpozánsabb épülete, amely rengeteg turisztikai



és idegenforgalmi lehetőséget rejt magában, ami munkahelyeket is biztosítana az itt élőknek. 

A fentiek fényében - a kastély kapcsán történt előrelépéseket elismerve - kérdezem tisztelt Miniszter
Urat: 

- Meddig kell várniuk a körmendieknek arra, hogy féltve őrzött kincsük, a Batthyány-Strattman-
kastély végre teljes mértékben megújulhasson? 

- Tervezi-e a kormány, hogy forrást biztosít az épület felújítására? 

-  Miért  vonta  vissza  korábban  a  kormány  a  GINOP-7.1.1-15-2016-00025  számú  fejlesztés
keretében a kastély turisztikai célú fejlesztésére szánt közel 1,5 milliárd forintos támogatást?

Várom érdemi válaszait!

1


